
Kuigi Karinu põhikooli ei muudeta algkooliks, tahavad vallavolinikud, et see töötaks koos Järva-Jaani 
keskkooliga. andrus eesmaa

Mõnest algkoolist
saab lasteaed-algkool
■ Koigi vald hulljulgelt riskima ei hakka
Järva maavalitsuse 
haridusosakonna kinnitu
sel saab sügiseks mõnest 
maakonna algkoolist 
lasteaed-algkool, kuid 
ühtegi õppeasutust 
eeldatavasti ei suleta.

Maarius Suviste
Koeru vald taotleb praegu hari
dusministeeriumilt koolitusluba, 
et muuta Vao algkool lasteaed- 
algkooliks ja Väinjärve algkool 
Ervita lasteaed-algkooliks, ütles 
vallavanem Jaago Kuriks. Tema 
sõnul on see raha kokkuhoiule 
mõeldes kõige otstarbekam.

“Ministeeriumi komisjon vaa
tab mai lõpul meie taotlust ja  kui 
antakse koolitusluba, hakkavad 
uued asutused tööle ning valla
volikogu kinnitab õppeasutuste 
uue koosseisu,” selgitas Kuriks.

Tema kinnitusel Vao lasteaia- 
algkooli töötajaid ilmselt ei 
koondata, Ervital võib see aga 
juhtuda. “Pole ju mõtet kahele

kütjale ja  koristajale palka 
maksta,” ütles Kuriks, lisades, 
et õpilasi võib vähemaks jää
da vaid loodavas Ervita laste- 
aed-algkoolis.

Järva maavalitsuse haridus
osakonna juhataja Janne Vink ei 
usu, et maakonnas pannakse 
uueks õppeaastaks mõni kool 
kinni, küll aga saab nii mõnestki 
algkoolist lasteaed-algkool. 
“Meie ei otsusta õppeasutuse 
sulgemist või ümbernimetamist, 
seda teeb ikka kohalik omavalit
sus,” lisas ta.

Koigi vald riskima ei hakka 
ning Päinurme põhikooli algkoo
liks ümber ei nimetata, ehkki mõni 
aeg tagasi oli see kõneaineks.

Vallavolikogu eilsel koosole
kul otsustasid volinikud, et ligi 
50 õpilasega Päinurme põhikooli 
ei muudeta sel aastal algkooliks, 
sest see võib anda tagasilööke, 
ütles vallavanem Jüri Randmäe.

“Suurt raha kokkuhoidu see 
ei anna, sest koolimaja ülalpida
miskulud jäävad ju samaks,” üt

les ta põhjenduseks. “Kindlasti 
suureneks sel juhul transpordi- 
kulu. Päinurmest Kõigisse on ju 
14 kilomeetrit. Kuigi bussiliik- 
lust saab ümber korraldada, on 
see kallis lõbu.”

Maavalitsuse haridusosakon
na juhataja ei näe põhikooli 
muutmisest algkooliks midagi 
katastroofilist. “Kui hakkab jäl
le kord rohkem lapsi sündima, 
võib ju taas põhikooli tööle pan
na,” selgitas Vink. “Tegelikult 
on hea, et nii kauges nurgas kui 
Päinurme on põhikool.”

Mõnda aega küttis kirgi üles 
Jä rv a -Ja a n i v a llas asuva 
Karinu põhikooli muutmine 
algkooliks, kuid nüüd on need 
vaibumas. Vallavolinikud on 
seda meelt, et pedagoogika ja  
eelarve suhtes tuleb Järva-Jaa
ni keskkool ja  Karinu põhikool 
kokku viia, kuid õppetöö võiks 
kahes koolis jätkuda. Vallava
nem Raul Eenpuu keeldus eile 
olukorda kommenteerimast ja  
lisaselgitusi andmast.


